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Spørgsmål nr. 503 fra Folketingets Retsudvalg (Alm. del): 

 

”Vil ministeren blot afvente Datatilsynet og EU’s art. 29 ko-

mite, før han handler, eller er ministeren opmærksom på, at 

Facebook allerede nu er i gang med at videresælge oplysnin-

gerne, og et evt. indgreb fra EU’s side kan komme for sent?” 

 

Svar: 

 

Justitsministeriet har til brug for besvarelsen af spørgsmålet indhentet en 

udtalelse fra Datatilsynet, der har oplyst følgende: 

”1. Datatilsynet har i en udtalelse af 27. november 2008 til 

brug for Justitsministeriets besvarelse af spørgsmål nr. 116 

(REU alm. del) fra Folketingets Retsudvalg om hjemmesiden 

www.facebook.dk redegjort for reglerne om persondatalovens 

geografiske anvendelsesområde.  

Datatilsynet har endvidere oplyst, at tilsynet ikke er bekendt 

med, at Facebook på nuværende tidspunkt har etableret sig som 

dataansvarlig i et andet EU-land. Det er således meget muligt, 

at dele af Facebooks databehandlinger vil kunne anses for om-

fattet af den danske persondatalov.  

Datatilsynet har også oplyst, at tilsynet i EU-regi deltager i en 

undergruppe til den såkaldte ”artikel 29-gruppe” – der er ned-

sat på baggrund af databeskyttelsesdirektivet – hvor der arbej-

des på et udkast til en fælles udtalelse om sociale online-

netværk. Som led i dette arbejde har artikel 29-gruppen udsendt 

et spørgeskema til bl.a. Facebook.  

Datatilsynet forventer, at artikel 29-gruppens fælles udtalelse 

vil give tilsynet et bedre grundlag for at gå i nærmere dialog 

med bl.a. Facebook.  

2. Ud over at deltage i arbejdet på fælles europæisk plan be-

handler Datatilsynet løbende konkrete henvendelser fra danske 

brugere om Facebook, og tilsynet vurderer i den forbindelse, 

om disse giver anledning til at rette henvendelse til Facebook.  

3. Datatilsynet kan på det foreliggende grundlag i øvrigt henvi-

se til tilsynets anbefalinger til beskyttelse af privatlivets fred i 

sociale netværk. Der er tale om en dansk udgave af anbefalin-

ger fra den internationale konference for datatilsynsmyndighe-

der – dvs. datatilsyn fra hele verden står bag disse anbefalinger. 

Anbefalingerne findes på Datatilsynets hjemmeside: 

http://www.datatilsynet.dk/erhverv/internettet/anbefalinger-til-

beskyttelse-af-privatlivets-fred-i-sociale-netvaerkstjenester/” 



 

  3 

Som det fremgår af Datatilsynets udtalelse, behandler tilsynet løbende 

konkrete henvendelser fra danske brugere om Facebook, og tilsynet vur-

derer i den forbindelse, om disse giver anledning til at rette henvendelse 

til Facebook.  

Med henblik på at vejlede brugerne og udbydere af sociale netværk har 

Datatilsynet lagt en række anbefalinger til beskyttelse af privatlivets fred 

på dette område ud på tilsynets hjemmeside. Kopi af de pågældende an-

befalinger vedlægges.     

Datatilsynet har herudover oplyst, at der i EU-regi for tiden arbejdes på 

et udkast til en fælles udtalelse om sociale online-netværk. Datatilsynet 

forventer, at den fælles udtalelse fra den såkaldte Artikel 29-gruppe (der 

består af repræsentanter fra medlemsstaternes tilsynsmyndigheder) vil 

give tilsynet et bedre grundlag for at gå i nærmere dialog med bl.a. Face-

book.  

Der er på denne baggrund efter Justitsministeriets opfattelse ikke grund-

lag for på nuværende tidspunkt, hvor det nævnte analysearbejde endnu 

ikke er færdiggjort, at tage stilling til behovet for at iværksætte initiativer 

på området.   

 


